

RESOLUTIONS ADOPTED ON THE REPORTS OF THE GENERAL COMMITTEE

RESOLUTIONS ADOPTÉES SUR LES RAPPORTS DU BUREAU

101 (I). Admission of Siam to Membership in the United Nations

The General Assembly,

Having taken note of the application for membership submitted to the Organization of the United Nations by Siam,

And of the recommendations of the Security Council on the admission of Siam to membership in the United Nations;¹

Decides, therefore:

That SIAM be admitted to membership in the United Nations.

*Sixty-seventh plenary meeting,
15 December 1946.*

102 (I). Measures to economize the time of the General Assembly

The General Assembly,

Recognizing that the agenda of future sessions will likely entail a heavy volume of work and that the experience acquired during the first session reveals that decisions could be reached more expeditiously through improvements in the rules of procedure and internal organization;

Taking into consideration the various proposals that have been submitted on measures to economize the time of the General Assembly and of the discussions pertaining thereto:

Invites Members of the General Assembly to forward to the Secretary-General any suggestions they may wish to make regarding measures to economize the time of the General Assembly and proposed changes in the provisional rules of procedure;

Directs the Secretary-General to make a study of measures to economize the time of the General Assembly, and of the provisional rules of procedure, taking into account:

- 1. The memoranda submitted by the delegation of Canada;²*
 - 2. Suggestions received from Members pursuant to the above invitation;*
 - 3. The views expressed in the Sub-Committee of the General Committee during its consideration of this question;³*
 - 4. The experience acquired and the precedents established during the first session;*
- and to prepare a report for circulation three months before the opening of the second session;*

¹ Document A/256.

² Documents A/92, A/92/Add. 1 and A/BUR/69.

³ Document A/BUR/71.

101 (I). Admission du Siam à l'Organisation des Nations Unies

L'Assemblée générale,

Ayant pris note de la demande d'admission adressée à l'Organisation des Nations Unies par le Siam,

Et des recommandations du Conseil de sécurité sur l'admission du Siam comme Membre des Nations Unies¹;

Pour ces motifs, décide:

Que le SIAM sera admis comme Membre des Nations Unies.

*Soixante-septième séance plénière,
le 15 décembre 1946.*

102 (I). Mesures destinées à écono- miser le temps de l'Assem- blée générale

L'Assemblée générale,

Reconnaissant que les sessions futures de l'Assemblée générale comporteront sans doute des ordres du jour très chargés, et que l'expérience acquise au cours de la première session montre que l'on pourrait arriver à des décisions plus rapides en améliorant le règlement intérieur et l'organisation interne;

Prenant en considération les diverses propositions qui lui ont été soumises en vue d'économiser le temps de l'Assemblée générale, ainsi que les discussions y relatives:

Invite les Membres de l'Assemblée générale à faire parvenir au Secrétariat général toutes suggestions concernant des mesures destinées à économiser le temps de l'Assemblée générale, et leurs propositions d'amendements au règlement intérieur provisoire;

Demande au Secrétaire général d'étudier, d'une part, les mesures destinées à économiser le temps de l'Assemblée générale et, d'autre part, le règlement intérieur provisoire, en tenant compte:

- 1. Des mémoranda soumis par la délégation du Canada;²*
- 2. Des suggestions faites par les Etats Membres en vertu de l'invitation ci-dessus;*
- 3. Des vues exprimées au Sous-Comité du Bureau de l'Assemblée au cours de l'examen qu'il a fait de cette question;³*
- 4. De l'expérience acquise et des précédents établis au cours de la première session;*

Et de préparer un rapport qui devra être distribué trois mois avant l'ouverture de la seconde session;

¹ Document A/256.

² Documents A/92, A/92/Add. 1 et A/BUR/69.

³ Document A/BUR/71.

Appoints a Committee on Procedures and Organization consisting of fifteen members to be designated by the Governments of

Argentina, Belgium, Canada, China, Cuba, Denmark, France, Greece, Haiti, Peru, Ukrainian Soviet Socialist Republic, Union of Soviet Socialist Republics, United Kingdom, United States of America, Yugoslavia,

which shall meet one week before the opening of the second regular session for the purpose of considering the report of the Secretary-General and of studying the provisional rules of procedure and internal organization of the General Assembly and to present a report thereon to the General Assembly at the beginning of the second regular session.

*Sixty-seventh plenary meeting,
15 December 1946.*

Nomme un Comité chargé d'étudier les questions de règlement et d'organisation comprenant quinze membres désignés par les Gouvernements suivants:

Argentine, Belgique, Canada, Chine, Cuba, Danemark, France, Grèce, Haïti, Pérou, République socialiste soviétique d'Ukraine, Union des Républiques socialistes soviétiques, Royaume-Uni, Etats-Unis d'Amérique, Yougoslavie.

Ce Comité se réunira une semaine avant l'ouverture de la deuxième session ordinaire en vue d'examiner le rapport du Secrétaire général, d'étudier le règlement intérieur provisoire et l'organisation interne de l'Assemblée générale, et de présenter un rapport à l'Assemblée générale au début de la deuxième session ordinaire.

*Soixante-septième séance plénière,
le 15 décembre 1946.*